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Ministrul Economiei: O strategie de ajutor a industriei românesti se va regasi în

noul program de guvernare

O strategie de ajutor a industriei  românesti se va regasi în noul program de guvernare, care va contine, 

printre altele, industrializare pe baza de licente, o schema de ajutor  de stat pentru industria metalurgica,

dar si pentru productia de  echipamente energetice, a declarat, joi, pentru AGERPRES, ministrul 

Economiei, Florin Spataru.

Întrebat daca România are în vedere o strategie pentru sprijinirea  sectorului industrial, Spataru a raspuns: "Cu

siguranta se va regasi în  noul program de guvernare".

"Sunt câteva elemente incluse, având ca obiectiv reindustrializarea  României. Şi aici va pot da câteva câteva

dintre proiecte:  industrializare pe baza de licente, cu achizitia unor licente din  strainatate si productia în România

în sub-licenta, vorbim de o schema  de ajutor de stat pentru industria metalurgica, tocmai pentru a reusi sa  facem

aceasta modificare tehnologica, si scheme de ajutor de stat  pentru productia de echipamente energetice, care pot

duce la tranzitia  energetica, asa cum sunt acele pompe de caldura, panouri solare, mori  eoliene, care ar putea fi

produse în România", a adaugat el.

Ministrul a subliniat ca sunt sectoare economice industriale care au un  impact în produsul Intern Brut mult mai

mare decât în anii anteriori.

"Industria româneasca nu mai e la nivelul anilor '89 ca numar de  societati, dar, daca vorbim de productie,

productie livrata, sunt  sectoare economice industriale care livreaza incomparabil mult mai mult  decât în anii

anteriori. Vorbim de industria automotive în primul rând,  pentru ca, pe lânga cei doi mari producatori de

autoturisme, sunt si cei  din industria orizontala. Vorbim de alte sectoare economice, productia  de echipamente,

cablaje, care în acest moment au un impact în PIB mult  mai mare decât îl aveau înainte de '89", a sustinut el.

În alta ordine de idei, Florin Spataru a precizat ca statul român nu are  în plan sa nationalizeze vreuna dintre

companiile privatizate si nici  sa intre în actionariat.

"România, în primul rând, are o legislatie care a fost actualizata în  acest sens. Bineînteles ca, în functie de un

interes strategic pe care  statul l-ar putea avea pe sectoare critice, ar putea sa reintre în  actionariat, e adevarat, prin

intermediul Ministerului Economiei sau al  altor ministere de resort sau sa-si creasca participatia în acele 

companii. Vorbim de o legislatie si niste criterii foarte clare care duc  la un astfel de parcurs, un astfel de proiect.

Deocamdata nu exista un  proiect în care sa spunem ca statul vrea sa intre în actionariat sau sa  preia o companie

care fusese privatizata anterior", a mai spus seful de  la Economie.

Ministrul Economiei a participat, joi, la conferinta "Concurenta în  actualul context economic - asigurarea

functionarii pietelor",  organizata de autoritatea de concurenta.
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